

COLONEL G.M. BOURQUE, CD

COMMANDER 38 CANADIAN BRIGADE GROUP



Colonel Gwen Bourque enrolled in the Canadian Armed Forces in 1992. She started her military career as Medical Assistant in 16 Medical Company then became an Administration Clerk with the North Saskatchewan Regiment in Saskatoon. In 2002 she took her commission and trained as a Logistics Officer.

In 2005 she crossed trained in Civil Military Affairs. She was selected for deployment as part of the 1 PPCLI Battle Group deploying to Afghanistan on Operation Archer Roto 1 in January 2006. Colonel Bourque was presented with the CEFCOM Commanders Citation for her accomplishments with advancing a more effects based approach to CIMIC operations.

In 2008 Colonel Bourque transferred to the 38 Service Battalion as the Officer Commanding 16 Service Company. In 2011 she was appointed Deputy Commander of 38 Service Battalion and then assumed Command of the Battalion in 2015.

In 2017 she was appointed Commander of a Multi-National Task Force comprised of troops from 3 NATO Countries during Exercise Golden Coyote conducted in the United States.

Colonel Bourque is a graduate of the Joint Command and Staff College. In addition, she has completed her Master of Arts in Interdisciplinary Studies at Royal Roads University specializing in Leadership and Digital Transformation.

Colonel Bourque attended college and graduated with a Computer Systems Technology Associates Degree in 1997. After college she was hired at Saskatchewan Polytechnic the Provincial Community College in Saskatchewan in the Information Technology Services division advancing in both responsibility and leadership positions. She is currently the Manager of Infrastructure Services leading a cross functional technology team responsible for the delivery all data centers, networks, and desktops for all campuses and over 17,000 students.

Colonel Bourque has been active in the sports community throughout her life. Playing fastball and continuing to contribute in recent years coaching and acting as Commissioner for all of Saskatoon Under 19 youth fast ball.

Colonel Bourque has two daughters. One is enrolled in the Nursing degree program at the University of Regina and one who is attending University of Saskatchewan in the Kinesiology program. Colonel Bourque is supported by her partner.

Date biography modified: 2020-09-29

COLONEL G.M. BOURQUE, CD

COMMANDANT QUARTIER GENERAL DU 38E GROUPE-BRIGADE DU CANADA



Le colonel Gwen Bourque s'enrôle dans les Forces armées canadiennes en 1992. Elle entreprend sa carrière militaire comme adjointe médicale avec la 16e Compagnie médicale, puis devient commis à l'administration avec le North Saskatchewan Regiment, à Saskatoon. En 2002, elle reçoit sa commission d'officier et suit la formation d'officier de la logistique.

En 2005, elle obtient une qualification connexe en affaires civilo-militaires. En janvier 2006, elle est choisie pour participer à la ROTO 1 de l'opération ARCHER du groupement tactique du 1 PPCLI, en Afghanistan. Le colonel Bourque a reçu une citation du commandant du COMFEC pour ses réalisations relatives à la mise de l'avant d'une approche davantage basée sur les effets dans les opérations de la COCIM.

En 2008, le colonel Bourque est mutée au 38e Bataillon des services, où elle remplit les fonctions de commandant de la 16e Compagnie des services. En 2011, elle est nommée commandant adjoint du 38e Bataillon des services, dont elle prendra le commandement en 2015.

En 2017, elle est nommée commandant d'une force opérationnelle multinationale constituée de troupes de trois pays membres de l'OTAN dans le cadre de l'exercice GOLDEN COYOTE, tenu aux États-Unis.

Le colonel Bourque est diplômée du Collège d'état-major et de commandement interarmées. De plus, elle a obtenu un diplôme de maîtrise ès arts en études interdisciplinaires de l'Université Royal Roads, avec spécialisation en leadership et transformation numérique.

Le colonel Bourque a obtenu un diplôme universitaire d'associée en technologie des systèmes informatiques en 1997. Après ses études universitaires, elle est embauchée à l'École polytechnique de la Saskatchewan, au collège communautaire provincial de la Saskatchewan dans la division des services des technologies de l'information, occupant des postes où on lui confie de plus en plus de responsabilités et de leadership. Elle est actuellement directrice des opérations de TI, dirigeant une équipe de technologies interfonctionnelles chargée de la prestation de toutes les opérations de TI dans tous les campus et pour plus de 17 000 étudiants.

Le colonel Bourque a toujours été active dans la communauté sportive. Elle a joué à la balle rapide et, plus récemment, elle a été entraîneuse et commissaire de la balle rapide pour tous les jeunes de moins de 19 ans de la région de Saskatoon.

Le colonel Bourque a deux filles. L'un est inscrite au programme de sciences infirmières à l'Université de Regina, et un autre qui fréquente l'Université de la Saskatchewan, dans le programme de kinésiologie. Le colonel Bourque est soutenue par son conjoint.

Date de modification de la biographie: 2020-09-29